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Tisztelt Miniszterelnök-helyettes, Miniszter Urak! 
Tisztelt Hölgyeim és Uraim, horgász-, vadász és természetkedvelő Barátaim! 
 

Köszönöm, hogy ismét lehetőségem van a Magyar Országos Horgász Szövetség 
nevében hazánk legnagyobb horgász-vadász szakkiállításán, a jubileumi, XXV. 
FEHOVA ünnepélyes megnyitóján köszönteni Önöket. Miniszterelnök-helyettes Úr 
most elhangzott, a horgászok, a horgászatban és a horgászturizmusban érdekeltek 
számára minden túlzás nélkül történelmi bejelentése után most nem egyszerű bármit 
is mondanom. Igen, tegnap zöld lámpát kapott a Kormány bizalmából az 
infrastrukturális felzárkóztatásunkat most már a kivitelezés fázisát illetően is lehetővé 
tevő, komplex fejlesztési csomag, s eddigi tevékenységünket is elismerve 
egyidejűleg a megszületett a várva-várt döntés a MOHOSZ által ellátott közfeladatok 
köréről és azok tartós finanszírozásáról. 
 

E bizalmat is ki kellett érdemelni és a szó nemes értelmében majd illik is 
megszolgálni. Így az öröm perceiben is engedjék meg, hogy egy év elteltével, újabb 
találkozásunk alkalmával a vadászoknál talán már megszokott módon egy rövid 
leltárban én is szemléltessem Önöknek, miről is van szó egy ilyen felelős döntésnél 
valójában. Köszönhetően a jogszabályi környezet változásainak, így az egycsatornás 
és átlátható okmányolási rendszernek, e rendszer kifehérítésének köszönhetően 3 
év alatt a már 100.000 főt meghaladó növekménnyel a mögöttünk hagyott év 
zárónapján egészen pontosan 444.189 fő regisztrált horgászról, köztük több tízezer 
gyermekről, akik társadalmi keretekben is a jövőt képviselik, túl a horgászaton. Közel 
600 hivatásos halőrről, akiket további közel 1000 társadalmi megbízatású kollégájuk 
támogat. Évente mintegy 2000 nyilvántartott horgászversenyről, közel 2000 
regisztrált horgászsport versenyzőről, akik 2017-től újra hazai rendezésű 
világversenyeken is dicsőséget hoznak, hoztak Magyarországnak.  
 

Jelenleg 123 864 hektárnyi, ebből 541 db állami, vagy többségi állami tulajdonú és 
ezen kívül további több száz, összesen 1000 db feletti halgazdálkodási vízterületről, 
melyeket a MOHOSZ, vagy a MOHOSZ 28 tagszövetséget és 13 speciális jogállású 
gazdasági társaságot számláló nagy családjába, a közel 1200 horgász egyesületbe 
tartozó szervezetek kaptak vagy jelenleg is kapnak felelős halgazdálkodási 
hasznosításba. E család Magyarország legnagyobb, hálózatos civil szervezete. De 
menjünk még tovább. Szó van itt még a 2016-os záróadatok alapján e vizekbe 3971 
tonna hal telepítéséről, melyből 3119 tonna a ponty mennyisége. Figyelemre méltó, 
hogy ugyanezen időszakban ennél kevesebb, 2953 tonna ponty került ki az elviteli 
célú halfogások okán a vízi élet nagy körforgásából, tehát a növekedést, a 
súlygyarapodást is nézve ezen őshonos halfajnál, a horgászok kedvencénél már a 
legtöbb vízen most elkezdődött az állományok fejlesztése. Az összes elvitel 5047 
tonna volt, s ebben benne vannak a tervezett ökológiai, szelekciós halászatokkal is 
visszaszorítandó idegenhonos, invazív halfajok is. Egy viszont biztos, hogy minden 
természetes vízből kikerülő hal egyben egészséges táplálék is.  
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Úgy gondolom, ezen adatok önmagukért is beszélnek. Nem csak a számok nagyok, 
a felelősség is hatalmas. A horgászok és szervezeteik felelős gazdáik lettek és 
lesznek a kereskedelmi halászat terheitől csak nemrég megszabadult természetes 
vizeknek. Az eddigi, s különösképpen a most megítélt jövőbeli állami 
támogatásoknak, s a mindennapokat biztosítva a Kormány bölcsessége alapján a 
vadászok, a vadászat mintájára az átengedett, a horgászok által ténylegesen 
megfizetett bevételeknek köszönhetően mától felível a megkezdett fejlődés, 
fejlesztés a víz alatt a nemzeti kincsként is elismert halállományok tekintetében, 
valamint - horgászírónkat idézve - „a vizek hátán” és a vízpartokon.  
 

Mit tud az ember egy ilyen bejelentés után bejelenteni még? Nos, ha nem is az 
előbbi bejelentéshez mérhető léptékben, de még maradt munícióm. Bejelentem, 
hogy még ebben az évben megkezdjük a horgászigazolványt kiváltó Magyar 
Horgászkártya bevezetését, amely a későbbiekben kulcsa lesz az összes okmány 
elektronizálásának, a korszerű, ügyfélbarát e-ügyintézésnek. Véglegesítjük és 
megerősítjük a bevezetésének első évében már 4000 gyermekhez eljutó Horgász 
Utánpótlás-nevelési és Oktatási Programot. Júniusban Szegeden újabb 
világbajnokságot rendezünk vérmes, s talán érmes reményekkel. Folytatjuk a 
felkészülést vadász barátainkkal együtt a 2021. évi budapesti világkiállításra. 
 

Visszatérve a részben még csak megelőlegezett bizalom megszolgálására. Maga a 
szektor több ezer munkahelyet tart fenn a jegykiadóktól a halőrökig, a 
horgászboltosoktól a kikötő üzemeltetőkig; közvetett hatása pedig szintén jelentős pl. 
a szálláshely-szolgáltatás, a „haltermelés”, vagy a horgászati termékgyártás 
területén. Ennek az évi több tízmilliárd forint bevételt, benne jelentős költségvetési- 
és adóbevételt generáló és realizáló ágazatnak is az éves „seregszemléje” a magyar 
vadászat és a horgászat legnagyobb szakkiállítása, a FeHoVa, amely a jubileumra 
velünk együtt fejlődött tovább. A felelős, horgászcélú halgazdálkodás, mint immár 
deklarált közfeladat és a szolgáltató jellegű, minőségi horgászturizmus jelentős 
társadalmi igénye pedig évről-évre megköveteli majd a jó környezeti állapot 
megőrzése mellett a vízterületek komplex fejlesztését, a horgászok felvállalható, de 
nem öncélú érdekeinek kiszolgálását. Ez együtt kell, hogy járjon a szervezeteink 
jelentős korszerűsítésével, az ügyintézés egyszerűsítésével, az állami 
adatszolgáltatási igények naprakész kielégítésével is. Van mit tennünk, s tudjuk is 
mit kell tennünk. Ígérem, hogy a megkezdett út a vizek, a halak és a horgászok 
érdekében és védelmében a jó irányba vezet, s őszintén remélem, hogy a mai szép 
nap már magában hordozza a napsugaras tavasz, egyben egy újabb sikeres, a 
természetet tisztelő horgász- és vadászidény ígéretét és igézetét! 
 

*** 
 

MOHOSZ - A vizek, a halak, a horgászok érdekében és védelmében! 

   

    
 


